
P r o t o k ó ł Nr XLIII/ 2009 
 
sesji Rady Gminy Szydłów, która odbyła się w dniu 30 listopada 2009 r. w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Szydłowie. Obrady sesji rozpoczęły się o godzinie 
1600, a zakończyły się o godzinie 1800. 

W obradach uczestniczyło 13 radnych na ogólną liczbę 14 – lista obecności 
radnych jest załącznikiem do niniejszego protokołu. Nieobecność jednego radnego 
była usprawiedliwiona. 
  

Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Zapytania i interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami RG. 
6. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 
    - zmian w budżecie gminy na 2009 r. 
    - określa wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2010 rok , 
    - wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
    - ustalenie wysokości stawek opłaty targowej oraz sposobu jej poboru, 
    - zmiany preliminarza wydatków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów  
      Alkoholowych na 2009 rok, 
    - przystąpienie do Projektu inwestycyjnego pod nazwą ,, e- świętokrzyskie  
      Rozbudowa Infrastruktury Informatycznej JST” i zabezpieczenia wkładu  
      własnego, 
    - przystąpienie do Projektu inwestycyjnego pod nazwą ,, e – świętokrzyskie  
      Budowa systemu Informacji Przestrzennej Województwa Świętokrzyskiego” 
      i zabezpieczenia wkładu własnego. 
7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Zamknięcie obrad.    
 
Ad. 1. 
 
Obrady XLIII sesji Rady Gminy Szydłów otworzył i przewodniczył obradom zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy – Jerzy Klamczyński, który powitał obecnych na 
sesji radnych, sołtysów, Wójta Gminy, Skarbnika Gminy, pracowników UG oraz 
zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności radnych stwierdził quorum 
uprawniające Radę Gminy do podejmowania prawomocnych uchwał.  
 
Ad. 2. 
 
 Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy przedstawił radnym proponowany porządek 
obrad XLIIII sesji RG i poprosił radnych o zgłaszanie wniosków co do jego zmian lub 
uzupełnienia. 
Zabierając głos Wójt Gminy zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku obrad sesji       
o wprowadzenie po punkcie 4 informacji, którą przedstawią  przedstawiciele firmy 
„EKOWAT”  aby nie musieli czekać do końca obrad sesji. 
Z-ca Przewodniczącego RG poddał pod glosowanie zgłoszony  wniosek o zmianę 
porządku obrad sesji, który w przeprowadzonym głosowaniu jawnym został przyjęty 
jednogłośnie. 
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Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy odczytał porządek obrad wraz z wprowadzoną 
zmianą, który w przeprowadzonym głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 3. 
  
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy poinformował, że do chwili rozpoczęcia obecnej 
sesji nie wpłynęły pisemne wnioski lub zastrzeżenia co do treści protokołu                  
z poprzedniej sesji RG, tj. z dnia  27 października 2009 r. Wnioski takie nie zostały 
zgłoszone również w trakcie obecnej sesji. Następnie w przeprowadzonym 
głosowaniu jawnym protokół z XLII sesji został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 4. 
 
W tym punkcie porządku obrad radni zgłosili następujące zapytania i interpelacje: 
- Stanisław Fit - powiedział, że w na drodze Solec – Tuczępy są dwa miejsca gdzie                   
  nie przejedzie się samochodem osobowym, potrzebne są 2 wywrotki kamienia aby  
  uzupełnić ubytki. Zapytał Wójta Gminy czy coś zrobił w sprawie szkód  
  powodowanych przez dziki, bo w Solcu są działki gruntów, które w 90 % są  
  zniszczone przez te zwierzęta, 
- Zbigniew Olszewski - zapytał czy budynku po byłej szkole podstawowej w Gackach  
  będzie energia elektryczna, gdyż wystąpiła awaria tej sieci poza licznikiem, 
- Leszek Wójcik - zgłosił brak oświetlenia ulicznego na dwóch słupach w Grabkach  
  Dużych, 
- Krzysztof Ćwiek - zadał pytania jakie korzyści finansowe są z zatrudnienia  
  opiekunów do dzieci przez Urząd Pracy i czy nie lepiej byłoby dać dodatkowe  
  godziny nauczycielom pracującym obecnie w Gimnazjum w niepełnych etatach, 
- Ryszard Sadłocha - zgłosił potrzebę remontu drogi w Rudkach Małych,  powiedział  
  również, że rodzice domagają się wcześniejszego odwozu dzieci ze szkoły  
  podstawowej, 
- Adam Zmorek - powiedział, że na drodze we wsi Wolica są wyrwane doły, które  
  mogą powodować uszkodzenie pojazdów,  
- Tadeusz Gąsiorek - podziękował za budowę drogę w Korytnicy,  
- Krzysztof Fit - zgłosił ubytki na drodze w Woli Podleśnej, 
- Jerzy Klamczyński - powiedział, że mieszkańcy Szydłowa dopytują kiedy zostaną 
  rozstrzygnięte przetargi na budowę kanalizację i prace w Rynku w Szydłowie. 
 
Ad. 5.  
 
W tym punkcie porządku obrad głos zabrał przedstawiciel firmy „EKOWAT”, który 
poinformował, że firma działa w gminie Szydłów, w sołectwach: Rudki, Potok, 
Brzeziny i w części  Osówki. Wyrażają zgodę na dofinansowanie zmiany planu 
zagospodarowania przestrzennego. 
Radny Krzysztof Ćwiek zapytał czy są przygotowani na każdą kwotę. 
Odpowiadając przedstawiciel firmy „EKOWAT” powiedział, że mają określone kwoty 
pomocy, które mogą przeznaczyć na pokrycie zmian planu. Wójt Gminy powiedział, 
że niebawem będzie zatwierdzany projekt budżetu i firma powinna jak najwcześniej 
przesłać propozycję jaką kwotę może przeznaczyć na zmianę planu 
zagospodarowania przestrzennego.  
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Ad. 5.  
 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami RG 
i powiedział: 
- został dokonany odbiór drogi w Korytnicy i złożył podziękowania radnemu  
  T. Gąsiorkowi i mieszkance Korytnicy - pani Dybus za  zorganizowanie  
   poczęstunku, 
- został rozwieziony rumosz na drogi gminne według zgłaszanych potrzeb - pozostało  
  do rozwiezienia jeszcze tylko 3 samochody, 
- wykonany został remont mostu na rzece Czarnej  w Kotuszowie,  
- wykonano malowanie przystanku autobusowego w Brzezinach,  
- zostały zakończone prace remontowe przy budynku  komunalnym – dawnej  
  lecznicy weterynaryjnej i przedszkola w Szydłowie,  
- została sporządzona dokumentacja techniczna na budowę oświetlenie ulicznego  
  w przysiółku Modrzewiec. 
 
Ad. 6. 
 
W punkcie porządku obrad XLIII sesji RG – rozpatrzenie projektów oraz podjęcie 
uchwał Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia  przedłożonych projektów uchwał. 
Zastępca Przewodniczącego RG poprosił panią Alicję Kłonicką – Skarbnika Gminy     
o wyjaśnienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2009 rok.  
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że od chwili omówienia  projektu uchwały na wspólnym 
posiedzeniu komisji zaszły nieduże zmiany, które szczegółowo omówiła. 
Radny Krzysztof Ćwiek zadał pytanie pani Skarbnik czy mogłaby udzielić odpowiedzi 
jaka kwota dokładana jest z budżetu gminy do zatrudnienia stażystów do świetlic. 
Pani Skarbnik odpowiadając stwierdziła, że w obecnej chwili nie ma możliwości 
udzielenia prawidłowej odpowiedzi i postara się odpowiedzieć radnemu pisemnie. 
Więcej pytań i uwag do projektu zmian w budżecie  gminy na 2009 rok nie było  
i w przeprowadzonym przez z-cę Przewodniczącego RG głosowaniu jawnym, 
uchwała została jednogłośnie uchwalona - 13 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XLIII/ 215/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Skarbnik Gminy przedstawiła kolejną uchwałę w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od środków transportowych. Jednocześnie wyjaśniła, że omawiany 
na posiedzeniu projekt nie uległ zmianie poza jednym przypadkiem - w załączniku    
Nr 1 w przedostatniej pozycji zamiast kwoty 2.390,00 zł należy wpisać kwotę 
2.479,97 zł bowiem wynika to z minimalnej stawki tego podatku ustalonej przez Min. 
Finansów. 
Pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie było i w zarządzonym przez 
z-cę Przewodniczącego Rady Gminy głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie - 13 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XLIII/ 216/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 

Następnym projektem uchwały przygotowanym na obecną sesję RG był projekt 
uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości . Pani Skarbnik 
poinformowała, że stawki nie ulegają zmianie w stosunku do roku bieżącego. 
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Radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń do przedstawionego projektu uchwały.               
W przeprowadzonym głosowaniu jawnym, uchwała została uchwalona jednogłośnie - 
13 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XLIII/ 217/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Kolejnym projektem uchwały  przedstawionym przez z-cę Przewodniczącego RG był 
projekt uchwały w sprawie wysokości stawek opłaty targowej oraz sposobu jej 
poboru.  
Pytań i uwag do przedstawionej uchwały nie było i w zarządzonym przez  
przewodniczącego obrad sesji RG głosowaniu jawnym, uchwała została jednogłośnie 
uchwalona - 13 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XLIII/ 218/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 

  
Następnie pan Sławomir Kręcisz – Koordynator GKRPAlkoh. omówił projekt uchwały 
w sprawie zmiany preliminarza wydatków Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2009 r. Jednocześnie wyjaśnił, że proponowane zmiany 
preliminarza wydatków GKRPAlkoh. dotyczą zmiany nazw zadań określonych           
w punktach 12 i 14 preliminarza. Przedstawione określenia są  natury ogólnej, co 
pozwoli na objęcie dofinansowania ze środków GKRPAlkoh. szerszego kręgu 
podmiotów prowadzących działalność w zakresie profilaktyki antyalkoholowej.  
Pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie było i w zarządzonym przez 
przewodniczącego obrad głosowaniu jawnym, uchwała została uchwalona 
jednogłośnie - 13 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XLIII/ 219/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Przedostatni projekt uchwały przygotowany na dzisiejszą sesję Rady Gminy dotyczył 
przystąpienia do Projektu inwestycyjnego pod nazwą „e-świętokrzyskie  Rozbudowa 
Infrastruktury Informatycznej JST” i zabezpieczenia wkłady własnego. Wójt Gminy 
wyjaśnił, że w 2007 roku gmina Szydłów zadeklarowała udział w programie 
 „e-świętokrzyskie Rozbudowa Infrastruktury Informatycznej JST” finansowanym       
w ramach projektu RPO Województwa Świętokrzyskiego. W chwili obecnej program 
wchodzi w kolejną fazę realizacji i zgodnie z obowiązującym prawem na 
przystąpienie jednostki samorządu do realizacji projektu zgodę musi wyrazić Rada 
Gminy. 
Realizacja projektu rozłożona jest na okres 2010 - 2012. Zgodnie z wcześniejszymi 
ustaleniami w budżecie na rok 2010 i kolejne lata muszą być zabezpieczone środki 
na wydatki kwalifikowane (15% wysokości inwestycji) oraz min. 3% na wydatki 
niekwalifikowane. Środki powinny być zabezpieczone na paragrafach inwestycyjnych 
Pytań i uwag ze strony radnych nie było i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym, 
uchwała została uchwalona jednogłośnie - 13 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XLIII/ 220/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 
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Ostatnim projektem uchwały jaki został przygotowany na dzisiejszą sesję RG 
dotyczył przystąpienia do Projektu inwestycyjnego pod nazwą e-świętokrzyskie 
Budowa Systemu Informacji Przestrzennej Województwa Świętokrzyskiego”                
i zabezpieczenia wkładu własnego. W swoim wystąpieniu Wójt Gminy zaznaczył, że 
podjęcie tej uchwały umożliwi gminie korzystanie z wojewódzkich zasobów danych   
w zakresie informacji przestrzennej planowania przestrzennego i ochrony 
środowiska. 
Projekt finansowany jest ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Świętokrzyskiego na lata 2007 – 2013. 
Pytań i uwag ze strony radnych nie było i w zarządzonym przez z-cę 
Przewodniczącego RG głosowaniu jawnym, uchwała  została uchwalona 
jednogłośnie - 13 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XLIII/ 221/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Ad. 7. 
 
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych udzielił Wójt Gminy i tak powiedział: 
- w sprawie drogi Solec – Tuczępy – zostało nam trzy samochody kamienia,                
  a potrzeb jest dużo, być może jeden samochód uda nam się tam zawieść. W  
  sprawie szkód wyrządzanych przez dziki -  pismo w tej sprawie zostało wysłane do  
  Koła Łowieckiego i do chwili obecnej nie otrzymaliśmy odpowiedzi, 
- o awarii prądu w budynku po byłej szkole podstawowej w Gackach dowiedział się   
  dopiero w czwartek i niezwłocznie zostanie tam skierowany pracownik UG, który  
  ustali przyczyny awarii i zakres robót, 
- droga w Rudkach – dyrektor ZDP przebywał na urlopie i pogoda do takich robót jest  
  nieodpowiednia ale jutro spróbuje ponownie skontaktować się w tej sprawie z ZDP, 
- wcześniejszego odwozu dzieci ze szkoły podstawowej – będzie rozmawiał                
  z dyrektorem szkoły i jeśli będzie możliwość, t  postaramy się aby dwa razy                 
  w tygodniu dzieci odwożone były o godzinę wcześniej,  
- sprawa drogi w Wolicy – ponieważ jest to droga powiatowa przypomni  dyrektorowi  
  ZDP w Staszowie., 
- w Jabłonicy jest wykonywany remont  drogi ale mieszkańcy są niezadowoleni gdyż  
  uważają, że jest za wąska.  
  Sołtys Jabłonicy powiedział, że jak wystąpią obfite opady deszczu to kamień z drogi  
  spłynie z deszczem i  znajdzie się na posesji u pani Marczewskiej za ogrodzeniem,  
  bowiem jego zdaniem droga po nawiezieniu kamienia powinna być skropiona  
  asfaltem, bo tam gdzie  było wykonane skropienie, to droga wytrzymuje  do 15 lat. 
- w Potoku odbyło się spotkanie z mieszkańcami w sprawie budowy wodociągu 
Pani Skarbnik Gminy jeszcze raz poinformowała,  że w tej chwili nie jest w stanie 
udzielić odpowiedzi radnemu Krzysztofowi Ćwiekowi, odpowiedź zostanie udzielona 
pisemnie. 
 
Ad. 8. 
 
W tym punkcie porządku obrad głos zabrali: 
- pan Stanisław Józefowski sołtys z Szydłowa – powiedział, że ulica Brzezińska była  
  oddana po remoncie w ubiegłym roku, a dziś widać już co się dzieje, powinno być  
  zrobione tak jak na ulicy Opatowskiej z poboczami wybetonowanymi aby woda  
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  miała odpływ i nie uszkadzała asfaltu, 
- Stanisław radny Fit - podziękował radnemu Rady Powiatu za przyczynienie się do  
  wykopania rowów wzdłuż drogi w Solcu. Mieszkańcy wsi sami wykonali przejazdy. 
  Powiedział także, że została dokonana regulacja brzegów rzeki w Solcu ale  
  znajduje się tam figura Św. Jana, która przy wykonywaniu tych prac została  
  odsłonięta i która jest w fatalnym stanie, mieszkańcy sami postarali by się poprawić  
  ale potrzebne było by parę złotych na zakup farby. 
- radny Ryszard Sadłocha - powiedział, że odbyło się spotkanie z mieszkańcami  
  Rudek i po konsultacjach  wyrazili oni zgodę na sprzedaż budynku dla „Caritasu”. 
  Zgłaszana była prośba o wyczyszczenie drogi na Wymysłowie i zapytał czy jest to  
  zrobione. 
  Pani Helena Orłowska - sołtys Wymysłowa powiedziała, że nic nie zostało zrobione. 
- radna Monika Michalec - wypowiedziała się w sprawie  zatrudnienia dodatkowych  
  osób do świetlic i stwierdziła, że jeżeli są zatrudnione osoby do opieki  
  świetlicowej, to dodatkowa godzina pracy nauczyciela – tzw. 19 godzina - winna być  
  przeznaczona na naukę konkretnego przedmiotu nauczania,  co pomogło 
  by wielu uczniom, 
- radny Janusz Juszczak - podziękował za wyremontowanie  mostu w Kotuszowie  
  oraz  zwrócił się z prośbą aby Wójt zorientował się w jaki sposób można zdjąć    
  ewidencji samochód strażacki OSP w Kotuszowie, bo gdy by był on własnością  
  straży to sami by go wyrejestrowali.  
- radny Stanisław Czechowski - stwierdził, aby w przyszłym roku zrezygnować                
  z wożenia rumoszu na drogi, bo jego zdaniem jest to zbędne wydawanie pieniędzy,  
  lepiej zrobić mały odcinek drogi ale tak aby wytrzymał kilka lat. 
Pani Alicja Kłonicka – Skarbnik Gminy poinformowała radę, że środki finansowe do 
gminy za akcyzę wpłynęły w wysokości 55 %, a druga połowa prawdopodobnie        
wpłynie dopiero w przyszłym roku.  
Zaproponowała aby rolnikom,  którzy mają zwrot akcyzy do 150 zł przelać całą 
kwotę, natomiast tym, którym przysługuje zwrot akcyzy powyżej tej kwoty przelewać 
na konta tylko 50 % należności. Radni wyrazili zgodę na takie rozwiązanie.  
 
 Ad. 9 
. 
Przewodniczący obrad sesji RG stwierdził, że porządek obrad sesji został 

wyczerpany i dokonał zamknięcia obrad XLIII sesji Rady Gminy Szydłów. 

 

      Protokołowała 

Teresa Kaniszewska 

                


